

# 國家公園學報論文選集-動物資源鳥類篇

## JOURNAL OF NATIONAL PARK

### 目次

雪霸國家公園鴛鴦的繁殖行為 .....	1
孫元勳，李靜峰，劉彥廷，陳惠玲，姜博仁， 吳幸如	
金門栗喉蜂虎營巢地及生殖族群變遷監測 .....	9
王怡平，袁孝維	
墾丁國家公園烏、白頭翁繁殖與擴散研究 .....	18
劉小如	
玉山國家公園楠梓仙溪林道鳥類群聚之棲地及其 海拔分布 .....	28
葛兆年，莊鈴木，陳一銘，黃文伯	
金門地區戴勝( <i>Upupa epops</i> )的繁殖生態研究 ...	37
劉小如，詹仕凡，胡文寅，許育誠	
七家灣溪河烏( <i>Cinclus pallasii</i> )的繁殖生物學 .....	48
洪孝宇，陳惠玲，郭智筌，曾建偉，孫元勳	
陽明山五色鳥( <i>Megalaima nuchalis</i> )繁殖生物學 .....	55
葛兆年，羅英元，許詩涵，鄭惟仁，黃尹宣， 黃文伯	
四種秋過境鷺科鳥類在龍鑾潭地區之覓食棲地利 用 .....	62
陳炤杰，陳家平	

### CONTENTS

Breeding Behavior of the Mandarin Duck in the Shapa National Park .....	1
Yuan-Hsun Sun, Ching-Feng Li, Mark Liu, Hui-Ling Chen, Po-Jen Chiang and Hsing-Lu Wu	
Monitoring the changes of nesting sites and breeding population size of Blue-tailed Bee-eater ( <i>Merops philippinus</i> ) on Kinmen Island .....	9
Yi-Ping Wang <sup>1</sup> and Hsiao-Wei Yuan	
The Breeding Ecology and Dispersal of Taiwan and Light-vented Bulbuls in Kenting National Park .....	18
Lucia Liu Severinghaus	
Habitat and Altitudinal Distribution of Bird Assemblages in the Nantzuhsienchi Forest Road of Yushan National Park .. .....	28
Chao-Nien Koh, Ling-Mu Jaung, Yi-Ming Chen and Wenbe Hwang	
The Reproductive Ecology of Hoopoe ( <i>Upupa epops</i> ) on Kinmen Island .....	37
Lucia Liu Severinghaus, Shih-Fan Chan, Wen-Yin Hu and Yu-Cheng Hsu	
Breeding Biology of Brown Dipper ( <i>Cinclus pallasii</i> ) in Chichiawan Stream .....	48
Shiao-Yu Hong, Hue-Lin Chen, Chih-Chuan Kao, Jian-Way Zeng and Yuan-Hsun Sun	
Breeding Biology of the Taiwan Barbet ( <i>Megalaima nuchalis</i> ) in Yang-Ming Mountain .....	55
Chao-Nien Koh, Ying-Yuan Luo, Shih-Han Hsu, Wen-Jen Cheng, Yin-Hsiang Huang and Wenbe Hwang	
Foraging Habitats of Four Migratory Egret Species at Lung-Luan Lake National Wetland during Fall Migration .. .....	62
Chao-Chieh Chen and Chia-Ping Chen	

內政部營建署  
出版

Published by  
Construction and Planning Agency  
Ministry of the Interior  
Taiwan, R. O. C.